
Nagy melegben, de annál
jobb hangulatban zajlott a jubi-
leumi program, melynek kap-
csán Németh József, Nova pol-
gármestere kiemelte: a régi
öregek rengeteg szép és érté-
kes dolgot hagytak ránk, meg-
mutatták, hogyan és mennyit
kell dolgozni, nem egyszer
megszenvedni azért, hogy ke-
nyér kerüljön az asztalra. 

– Úgy gondolom – egyben
tisztelegve elõttük – ezt a tu-
dást meg kell ismertetni a fiata-
lokkal – mondta. – Pontosan
ezért indult a rendezvény, amit
szeretnénk életben tartani. Há-
zigazdaként örülök, hogy hely-
ben is alakult banda, így tavaly
óta novai résztvevõje is van a
megmérettetésnek. A Göcsej
Szíve-Java táncegyüttes mûso-
ra után Vigh László, a térség or-
szággyûlési képviselõje meg-
nyitóbeszédében a vidék, a fal-
vak megmaradását segítõ prog-
ramnak nevezte a novai arató-
napot, méltatva, hogy azt már
35 esztendeje megrendezik.
Úgy fogalmazott, hogy míg ré-
gen hátrányt jelentett, ha vala-
ki falun élt, ma ez már elõny.

– Trendi lett falun élni, ezt
mutatja, hogy a kistelepülése-
ken nincs eladó ház, telek. So-
kan választják lakóhelyüknek a
falvakat, köztük számos fiatal
család – tette hozzá. – Ma már
egy faluból is mindent el lehet
intézni, miközben számos

elõnyt tapasztalhatnak meg a
lakók, például nyugalom van, jó
a levegõ, a közbiztonság.

Pácsonyi Imre, a Zala Várme-
gyei Közgyûlés alelnöke hang-
súlyozta: „A hagyományok õr-
zése miatt – és egy kicsit a vir-
tus miatt is – gyûltünk itt ösz-
sze. Mert a paraszti munkának
van egy jellegzetes virtusa.
Megmutatni, hogy igen, képe-
sek vagyunk rá, és törõdéssel,
néha a szenvedés határán moz-
gó munkával fenn tudjuk tarta-
ni azt az életformát, amit vi-
déknek hívunk. Köszönöm,
hogy Nova közössége, a Göcse-
ji Dombérozó részeként élteti
ezt a hagyományt.”

Az ünnepélyes megnyitót kö-
vetõen a jelenlévõk harmonika-
szó kíséretében vonultak a bú-
zatáblákhoz, ahol Nagy Tamás
plébános megáldotta az arató-
kat. Ezután kezdõdött a kézika-
szás aratás, a marokszedés,
négy nagy- és kilenc kisbanda
részvételével. A zsûri nem az
aratás mennyiségét, hanem a
minõséget értékelte. Nézték
egyebek mellett a tarló magas-
ságát, a kéve szorosságát, s azt,
hogy mennyire õrzik a régi for-
mákat. A rendezvény részeként
hagyományos aratóétel- és -ital-
bemutatót is tartottak. A munka
végeztével, a hagyományokat
tartva, 21 kévébõl összeállított
keresztnél ebédeltek az aratók.

(Folytatás a 2. oldalon.)
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(Folytatás az 1. oldalról.)
Az aratóversenyt követõen,

délután a Sportcentrumban
folytatódott a program. A kö-
zönség dalkörök, néptánc-

együttes mûsorát tekinthette
meg, de kihirdették a „Búzától
a kenyérig” címet viselõ rajzpá-
lyázat eredményét is. Volt töb-

bek között divatbemutató és
koncertet adott a Góbé zene-
kar.

Az aratónapi program
egyébként idén háromnapos

volt, a „fõnap” elõtt, pénteken
este bál várta vendégeket, va-
sárnap pedig a falunapot tar-
tották Nován.

35. KÉZIKASZÁS ARATÓNAP NOVÁN

Hogy a kenyér asztalra kerüljön
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Felsõrajkon, a várudvar
színpadán egymást követ-
ték a mûsorszámok, a fel-

lépõket tömeg figyelte. A tele-
pülésen idén is hangulatos falu-
nap várta az érdeklõdõket.

A program összeállításánál a
szervezõk arra törekedtek, hogy
minél színesebb, változatosabb
legyen az egész délutánt, estét

kitöltõ mûsor. Németh Henriett
közösségszervezõ lapunk érdek-
lõdésére elmondta: kétség nem
férhet hozzá, hogy a falunap

Felsõrajk legnagyobb, leglátoga-
tottabb rendezvénye.

– Régen a búcsú volt az az
esemény, melyre érkeztek a

vendégek, a rokonok, barátok a
családokhoz. Ez teljesen más jel-
legû, volt, mint a falunap, ráadá-
sul mára elveszítette a jelentõ-
ségét is – tette hozzá, elárulva: a
búcsú hagyománya azért még él
a településen, azt július végén
tartják. – Egyértelmûen a falu-
nap vált Felsõrajk legfõbb prog-
ramjává. Úgy gondolom, hogy
ez minden településen így van.
Ez az a rendezvény, mely szá-
mos érdekességet kínál. Össze-
jöhetnek, találkozhatnak, kötet-
lenül beszélgethetnek a csalá-
dok, s egyben erõsödhet a falu
közössége. Ezért is fontos, hogy
olyan programokat kínáljunk,
melyek vonzóak, érdekesek.

Tény, hogy a felsõrajki falu-

napon senkinek nem kellett
unatkoznia. A gyermekeket ug-
rálóvár, csillámtetoválás várta,
de egy tank kicsinyített mását is
kipróbálhatták. A felnõtteket

étellel és itallal vendégelte meg
az önkormányzat.

– A falunapunknak már évti-
zedes hagyományai vannak, ki-
alakult egyfajta gyakorlat. A
program összeállítása során azt
tartottuk szem elõtt, hogy minél
több mûfajt jelenítsünk meg.
Mindenki megtalálja azt, ami
hozzá a legközelebb áll – fogal-
mazott. – Alap, hogy a fõbb
programokat a zenés, táncos
mûsorszámok adják, e téren az a
cél, hogy a helyi és környékbeli
mûvészeti csoportok lépjenek
közönség elé. Nagyon kedvelik
az emberek a musical- és ope-
rett-elõadásokat, így azok nem
maradhatnak ki a sorból. Szük-
ség van persze sztárfellépõkre is.

Felsõrajkon a fellépések so-
rát a Pacsai Mozgás Stúdió cso-
portjai kezdték. Színpadra álltak
kicsik és nagyok, majd a felnõt-
tekkel együtt flashmobot mu-

tattak be. A közönség soraiban
nagy tetszést arattak a táncok,
arról nem is beszélve, hogy
megalapozták a falunapi han-
gulatot. Õket Bellák Tibor nagy-
kanizsai harmonikamûvész kö-
vette. Aztán érkezett Csocsesz,
a nap elsõ sztárfellépõje. Musi-
calslágereket adott elõ Bot Gá-
bor és Foki Veronika, majd a
többszörös arany minõsítéssel
rendelkezõ Felsõrajki Népdalkör
és a helyi általános iskola tanu-
lói léptek közönség elé. Õket
követte a zalaegerszegi Hevesi
Sándor Színház két mûvésze,
Hertelendy Attila és Debrei Zsu-
zsanna, akik operettslágerekkel
szórakoztatták a falunap ven-
dégeit. Este újabb sztárfellépõk

érkeztek, színpadra lépett Dá-
vid, majd az Ámokfutók együt-
tes adott nagysikerû koncer-
tet.

Németh Henriett-tel a falu-

nap kapcsán az elkövetkezendõ
idõszak programjairól is szót
váltottunk.

– Hagyomány, hogy szeptem-
berben szüreti rendezvényt, fel-
vonulást tartunk, így lesz ez idén
is. Vigh László országgyûlési kép-
viselõ úr ilyenkor termelõi vásárt
szokott szervezni a településen.
Ezeken a programokon elsõsor-
ban a népi hagyományoké, a
népzenéé, a néptáncé a fõsze-
rep – tette hozzá. – Készülünk az
adventi idõszakra és a gyerme-
kek Mikulás-ünnepségére is,
ezekrõl azonban pontos részle-
tek még nincsenek. Annyi biz-
tos, hogy igyekszünk olyan
programokat szervezni, melyek
kedveltek a lakók körében.

–  Mit  jelent  Lenti  város  szá-
mára,  hogy  van  egy  kiváló  für-
dõje?

– A Lenti Termálfürdõ és
Szent György Energiapark az
elmúlt negyvenöt évben folya-
matosan fejlõdött, bõvült. Má-
ra nyolc fedett, egy félfedett
és öt külsõ medencével, zöld
környezetben, családias han-
gulattal várja a vendégeket,
felveszi a versenyt a régió ha-
sonló szolgáltatásokat nyújtó
fürdõivel – fogalmazott Hor-
váth László polgármester. – Ko-
moly elõrelépést jelentett a ki-
lencvennégy szobás Hotel
Balance megépítése, a kem-
ping modernizálása, melyeknek
köszönhetõen megnégyszere-
zõdött a vendégéjszakák szá-

ma, nõtt az idegenforgalmi-
adó-bevétel. A gyógyfürdõ
mintegy százhúsz  dolgozójával
az egyik legnagyobb foglalkoz-
tató a városban. A fürdõ nélkül
nem lenne ennyi vendég a vá-
rosban, a turizmus hatással van
a helyi vállalkozások – szolgál-
tatás, kereskedelem, vendéglá-
tás – mûködésére is. A leg-
utóbb létesített Balance Medi-
cal Center speciális gyógyászati
szolgáltatásai reményeink sze-
rint tovább növelik a városba
látogatók számát. 

–  Milyen  a  város  és  a  fürdõ
kapcsolata,  mely  területeken
tudnak  együttmûködni?  

– A gyógyfürdõ és létesít-
ményei a város tulajdonában
vannak, így szükségszerû a na-

pi kapcsolat, elvárjuk a minél
magasabb színvonalú szolgálta-
tások biztosítását. Egyeztetjük
a város rendezvényeit a fürdõ
programjaival. A gyógyászati
funkció mellett fontos az uszo-
dai funkció is, tanévenként biz-
tosított a gyermekek úszások-

tatása, mûködik az úszószak-
osztály, az aktív pihenést ked-
velõk közül sokan használják a
sportlétesítményeket, a gyere-

kek körében kedvelt az újon-
nan létesített játszótér is. A
szálloda helyet adott több ha-
zai és nemzetközi turisztikai,
gyógyászati, gazdasági konfe-
renciának, legutóbb dr. Ke-
mény Dénes tartott tréninget a
vállalkozóknak.  

–  Milyen  fejlesztések  valósul-
tak  meg  a  fürdõben  a  közel-
múltban?

– Idén olyan jellegû fejlesz-
tésekre fektettük a hangsúlyt,
melyek a mûködésünkhöz, üze-
meltetésünkhöz kapcsolódnak.
Ilyen például a kamerarendszer
bõvítése a csúszdatoronyban,
pancsolómedencénél, a köz-
ponti hangosítás fejlesztése, a
wifi rendszer teljes felújítása és
a strandfürdõ erõsáramú fej-
lesztése – tájékoztatott Csurilla
Zsuzsanna ügyvezetõ igazgató.

–  Úgy  tudom,  egyedülálló
szolgáltatásokat  is  nyújt  a  léte-
sítmény...

– Valóban, hiszen hazánk-
ban, legjobb tudomásom sze-

rint nincs még egy olyan
komplexum, ahol a fürdõszol-
gáltatáshoz kapcsolódóan a
szállásszolgáltatás, a fizioterá-
piás ellátás, a beauty és well-
nesskezelések mellett hiperbár
oxigénterápiás kezelést is nyúj-
tanak. Mindemellett van egy
gyönyörû, kiépített, a Szent
György-vonalak gyógyító hatá-
sát kínáló energiaparkunk, me-
lyet az utóbbi idõben egyre
többen látogatnak akár a für-
dõszolgáltatás igénybevétele
nélkül is.

–  Gondolnak  minden  korosz-
tályra,  gyermekekre,  felnõttek-
re,  idõsebbekre? – tettük fel a
kérdést Tanczer Tündének, a
cég marketingmenedzserének. 

– Természetesen igyekszünk
minden korosztály igényeit ki-
elégíteni. A fürdõ a díjmentes
gyermekfoglalkozásokkal minél
több élményt ad a családosok-
nak. Tavasszal és õsszel az isko-
lás és nyugdíjas csoportok ré-
szére vannak ajánlataink,
ugyanebben az idõszakban
idén indítottuk útjára a vándor-
ló kedvezményünket melyet
Zala vármegye mellett havi vál-
tásban a szomszédos várme-
gyéknek biztosítottunk 20 szá-
zalékos belépõkedvezménnyel,

és a „Hello Slovenia – Hello
Croatia” akciónkat is egyre töb-
ben használják ki a szomszédos
országokból. Decemberben
módosítottuk a bérletkonst-
rukciónkat is, mellyel a helyi és
környezõ lakosoknak még ked-
vezõbb feltételeket biztosí-
tunk. Múlt vasárnap Beach-
nyitó sportnappal indítottuk a
szezont, ahol a települések és
iskolák mérették meg magukat
vidám sorversenyeken értékes
nyereményekért. A települések
versenyén Tófej, Pördefölde,
Zalalövõ és Lenti képviseltette
magát, itt a legnagyobb sikert
az asszonycipelés aratta és a
Lentiek csapata lett a bajnok. A
gyermekeknél a Tófeji Kincske-
resõ Általános Iskola kettõ csa-
pata és a Göcsej Kapuja Bak Ál-
talános Iskola vett részt, ebben
a versenyben a bakiak nyerték
meg a 20 százalék belépõked-
vezményt az iskola összes ta-
nulójának. A hangulatról Dj.
Rebell gondoskodott és a für-
dõzõ vendégeinket élõ csocsó-
val, légvárral és dartsfocival
vártuk. Az esemény sikerét az
idei év rekord belépõszáma is
mutatta. A Lenti Termálfürdõ
továbbra is várja a pihenni,
gyógyulni vágyókat.

A CSALÁDIAS LÉTESÍTMÉNYT MINDEN KOROSZTÁLY KEDVELI

Ha fürdõ, irány Lenti!
Akik egy modern, széles körûen egyedülálló szolgáltatáso-

kat nyújtó családias fürdõben szeretnének kikapcsolódni,
pihenni, relaxálni, azok legjobban teszik, ha Lenti felé ve-

szik az irányt. A létesítmény minden korosztály körében ked-
velt.

FELSÕRAJKON SZÁMOS MÛVÉSZETI CSOPORT, SZTÁRELÕADÓ LÉPETT SZÍNPADRA

A falunap, mint legfõbb program
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Bucsután zajlik az élet.
Nemrég fejezõdött be a
Gondozási Központ kony-

hai épületrészének energetikai
korszerûsítése, jelenleg zajlik a
szennyvízcsatorna-rendszer ki-
építése és a kápolna tetõszer-
kezetének felújítása.

A valamivel több mint kétszáz
fõs kis település polgármestere
és a képviselõ-testülete lekö-
szön ugyan, de azt mondják: az
elmúlt ciklusokban számos olyan
beruházás, fejlesztés valósult
meg, melyek növelték Bucsuta
„komfortérzetét”.

– Kereken huszonhat éve,
1998 óta vagyok falugondnok,
2010-tõl pedig polgármester a
településen. Ennek története
van, hiszen e két funkciót tör-
vényesen csak úgy tudtam el-

látni, hogy a kezdetekkor létre-
hoztuk a Bucsutáért Közhasznú
Egyesületet. Gyorsan leszöge-
zem, ez nem azért történt,
hogy én falugondnok lehessek
és segítsem a lakókat, hanem

hogy pályázni tudjunk a szüksé-
ges dolgokra – fogalmazott Ku-
cséber József polgármester. –
Nagyon nehezen indultunk, mí-
nusz 16 millió forinttal vágtunk
neki 2010-ben a munkának. Az
állami konszolidáció hatmillió
forintot hozott számunkra, a
fennmaradó összeg azonban
így is jelentõsnek bizonyult.
Nem, hogy fejlesztésekre nem
futotta, de szó szerint még azt
is meg kellett gondolnunk,
hogy egyetlen szöget megve-
hetünk-e. A kezdeti idõszak a
kemény spórolásról szólt, min-
den forint helyét meg kellett
határoznunk. A gazdálkodás
meghozta az eredményét,
2016-ra eltûnt a hiány, ezután
gondolhattunk beruházásokra,
fejlesztésekre, egyáltalán arra,
hogy pályázatokat adunk be.
Ekkor sem dúskáltunk a pénz-
ben, de azt el kell mondanom,
hogy 2016 után soha nem volt
hiánya az önkormányzatnak.

A nem túl sok pénz, anyagi
lehetõség ellenére 2016-ban
már látványos volt a fejlõdés.
Egyebek mellett – mégpedig
önerõbõl – sikerült kicserélni a
kultúrház összes nyílászáróját.

Az egyesület bevonásával, pá-
lyázaton elnyert összegbõl új
falugondnoki buszt tudtak be-
szerezni. Megvalósult a kultúr-
ház fûtéskorszerûsítése, s az
épület tetõhéjazat-cseréje is
megtörtént. Több mint 22 mil-
lió forintos beruházásként kül-
területi utat sikerült felújítani.
Erre pályázaton nyert pénzt
használtak fel. Kültéri színpa-
dot építettek.

– Beindult a szennyvízcsa-
torna-hálózat kiépítése, ez
ugyancsak jelentõsen szolgálja
a lakosságot, növelve az embe-

rek komfortérzetét. Korábban
kimaradtunk ebbõl a beruhá-
zásból, most hét településsel
együtt valósul meg a fejlesztés.
Ez a munka még zajlik a falu-
ban, a tervek szerint õszre feje-
zõdnek be a munkálatok. Mind-
ezzel egyidõben a kis kápol-
nánk is felújításra szorul. Az
1980-as években készült épü-
let tetõszerkezete rossz álla-
potba került. A palák töredez-
tek és a szalufák is elkorhadtak.
A munka folyik, az épület Bu-
csuta központjának éke lesz.

Bucsután komoly Start köz-
munkaprogram zajlik, ennek
keretében hét fõ dolgozik a te-
lepülésen. Amellett, hogy az
összes közterületi munkát el-
végzik, mezõgazdasági tevé-
kenységet is folytatnak.

– A program 2016 óta mû-
ködik. A lényege, hogy nem
csupán személyi, hanem dologi
kiadásokra is kapunk támoga-
tást, így számos eszközt tud-
tunk vásárolni az elmúlt évek-
ben. Vettünk MTZ traktort és
egy kisebb gépet, de beszerez-
hettük a hozzájuk szükséges
kiegészítõket is. Építettünk tá-
rolókat és készítettünk fóliákat
is. A jelenlegi területünk he-
lyén igazi dzsungel volt, a köz-
munkásaink azt kitisztították,
majd ott építették fel a két
sátrat. A munka minden fázisát
– a keretektõl a betonlapok el-
készítéséig – õk maguk végez-
ték. A fóliákban számos zöldsé-
get termelünk. Paprika, paradi-
csom, uborka, hagyma, burgo-
nya, bab, sárgarépa, zöldség
szerepel a sorban. Mindezt a
Gondozási Központ konyháján
használjuk fel. Ami nem fogy
el, azt savanyítjuk, eltesszük.
Ezzel kapcsolatosan elmondha-
tom, hogy bõvítésre nincs le-
hetõség. A közmunkásaink so-
kat dolgoznak és odafigyelnek,
hogy minden a helyén legyen.
Nagy segítség számukra, hogy
helyben dolgozhatnak, s az ön-
kormányzat számára is, hogy
elvégzik ezeket a munkákat. A
helyzet persze most sem köny-
nyû, a Covid-járvány óta újra
alaposan át kell gondolni a ten-
nivalókat, feladatokat. Az ipar-
ûzési adónk kevés, 2–2,5 millió
forint évente, igazából ebbõl
tudunk fejleszteni, no meg a
pályázatokból. Utóbbiakból
azonban sajnos nem kényez-
tettek el bennünket. A 2010-
tõl 2016-ig tartó kemény idõ-
szak után azonban fejlõdhetett
és fejlõdött is Bucsuta. Mind-
ezen túl a települési progra-
mokat is évente megtartottuk,
így a gyermeknapot, a faluna-
pot, a májusfa-kitáncolást és
az idõsek napját, a gyermekek
pedig mikuláscsomagot kap-
tak. Úgy gondolom, hogy
Bucsuta az elmúlt években él-
hetõ településsé vált – mondta
Kucséber József, aki a jövõben
is végzi majd a falugondnoki
munkát.

BUCSUTÁN CÉLUL TÛZTÉK KI, HOGY FEJLESZTÉSEKKEL NÖVELJÉK A LAKÓK KOMFORTÉRZETÉT

Kápolnafelújítás, csatornázás, közmunka

Kucséber József, a telepü-
lés polgármestere elmondta:
az épület még a 2000-es
években készült, az állapota
azonban azóta minden téren
leromlott. A felújításra nagy
szükség volt, hiszen a létesít-
mény az egész falut szolgálja.

– Az épület rekonstrukciójá-
val már korábban is megpró-
bálkoztunk, akkor azonban a
pályázatunk nem járt sikerrel,
akadt kérdés, amiben nem
tudtunk megegyezni a kiírást
irányító hatósággal. Nem ad-
tuk fel, újra próbálkoztunk. A
Széchenyi Terv Plusz Terület-
és Településfejlesztési Operatív
Program keretében 23,51 mil-
lió forintot nyertünk, az ösz-
szeggel orvosolni tudtuk a

fennálló problémákat – tette
hozzá. – Szinte minden részhez
hozzá kellett nyúlni annak ér-

dekében, hogy az épület meg-
felelõ állapotba kerüljön. Az el-
végzett munkálatok között
szerepelt egyebek között a
nyílászárók: ajtók, ablakok cse-
réje, az épület szigetelése, a
fûtési rendszer korszerûsítése,
valamint a tetõfelújítás is.
Utóbbit saját erõbõl végeztük
el, s azért is szükség volt rá,
mert a tetõre napelemek ke-
rültek. A konyha épülete jóval
korszerûbb lett, nem is beszél-
ve arról, hogy kevesebb ener-
giát kell felhasználni, a létesít-
mény fenntartása messze nem
kerül annyiba, mint korábban. 

Kucséber József hangsú-
lyozta: a konyha fontos szere-
pet tölt be a település életé-
ben, mindennapjaiban.

– Elsõsorban a szociális ét-
keztetést szolgálja, az egy sza-
kácsot foglalkoztató konyha a

faluban élõ idõs emberek ét-
keztetését végzi – mondta. –
Emellett – az iskolai szünetek-

ben – a gyermekek étkezteté-
se is a létesítmény bevonásá-
val valósul meg. Meg kell em-

lítenem a vendégebédet is. Ha
a Bucsutára betérõk délelõtt
kilenc óráig jelzik, hogy kérnek
ebédet, akkor kedvezõ áron
õk is kapnak ételt.

A polgármester hozzátette,
hogy a konyha kedvezõ mû-
ködtetését jelentõs mérték-
ben segíti a közmunkaprog-
ram.

– Számos olyan növényt,
elsõsorban zöldségeket ter-

mesztünk, melyeket a kony-
hán használunk fel, így azokat
nem kell megvásárolnunk.
Pénzbe nem kerülnek, ráadá-
sul tudjuk, hogy egészséges
alapanyagokból készülnek az
ételek. Bucsuta számára fon-
tos a konyha léte, mûködése,
s persze az ehhez kapcsolódó
közmunkaprogramot is sze-
retnénk fenntartani – fogal-
mazott a polgármester.

Konyhafelújítástól a saját alapanyagokig
Kucséber József polgármester, Kovácsné Péter Ildikó, Kútfejné Bódis Szilvia, Szakolczai Márk

(a fotóról hiányzik Lukács Sándor alpolgármester)

Bucsuta önkormányzata a Gondozási Központ konyhai
épületrészének energetikai korszerûsítésére 23,51 mil-
lió forint viszsza nem térítendõ támogatást nyert a Te-

rület- és Településfejlesztési Operatív Program (TOP) pályáza-
tán.
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Czigány Sándor ötödik ciklu-
sát kezdheti polgármesterként,
ami garancia arra, hogy a
képviselõ-testülettel együtt
folytatódik az a munka, mely
Alsópáhok jelenét és persze jö-
võjét szolgálja, biztosítja. Ter-
vek vannak jócskán, és ismerve
az eddigi tendenciát, marad a
fejlõdés töretlensége.

– Az elsõ és legfontosabb,
hogy megköszönjem azt a bi-
zalmat, amit Alsópáhok lakói ki-
nyilvánítottak felém a választás
alkalmával. Örömmel tölt el,
hogy   599  szavazattal, 215 el-

lenében – újabb öt évre kap-
tam megbízást a polgármesteri
munka folytatására. A képvise-
lõ-testület mind a hat tagját is
az engem támogató csapat ad-
ja. Ez számomra azt is jelenti,
hogy jó úton járunk. Köszönöm
mindenkinek azt a munkát,
amit ennek érdekében végzett
– fogalmazott Czigány Sándor,
aki tizennyolc esztendeje veze-
ti a települést. Elmondta: 1993-
ban költöztek Alsópáhokra a fe-
leségével, két gyermekükkel. A

közért való munka mindig is a
szívügyei közé tartozott, így a
futball mellett elõször négy
éven át képviselõként dolgo-
zott, majd 18 évet polgármes-
terként. – Ahogy mindig is fo-
galmaztam – s ezt soha nem a
kampány miatt tettem –, a kez-
detektõl Alsópáhokért dolgo-
zom, s próbáltam mindent
megtenni a településért. Be-
csülettel, felelõsségteljesen,
szorgalmasan és persze minél
hatékonyabban szeretném
folytatni az építõ munkát, amit
elkezdtünk. Készen állunk erre
az új képviselõ-testülettel.

Munka, megvalósításra váró
tervek akadnak bõven Alsópá-
hokon. Czigány Sándor el-
mondta: az elmúlt években ar-

ra törekedtek, hogy folyama-
tos legyen a járdák felújítása,
hiszen ez is a lakosságot szol-
gálja.

– A Dózsa utcában idén újabb
szakasz készült el. Nem állunk
meg, jövõre szeretnénk, ha a
Morzsa ABC-ig tartó rész is új
burkolatot kapna. A Sportcent-
rum mellett lévõ kerékpáros pi-
henõhely új tetõt kapott, ami
szintén komfortérzetet növelõ
fejlesztés volt. Gondolunk a
gyermekekre is, számukra ját-

szótereket alakítottunk ki, s a
biztonságukat erõsítve azok
mellé kerítést építettünk. Az
Alsópáhok déli részén lévõ Kos-
suth utcai Tündérkert játszótér-
re önerõbõl újabb eszközöket
vásároltunk,  a GESZ munkatár-
sai telepítették õket. Szülõi ösz-
szefogással e helyre kapu ké-

szült, a Balassi utcai játszótér
pedig ugyancsak kerítést ka-
pott. Itt fedett pihenõt is kiala-
kítottunk. Mindezzel kapcsola-
tosan elmondhatom, hogy a te-
lepülésünkön sok a gyermek, és
a születések számával sincs
gond. Az önkormányzat, ami-

ben csak tudja, támogatta és a
jövõben is segíti a családokat, il-
letve az érintett intézménye-
ket.

A civil szervezetekkel is jó
kapcsolatot ápol a polgármes-
ter és a képviselõ-testület. Erre
közelmúltbeli példa, hogy fel-
újították a tûzoltószertárt.

– A Szent Flórián-napi ha-
gyományos ünnepségünk
fénypontja a tûzoltószertár fel-
avatása volt, mely két ütemben
újult meg, összesen 13 millió
forintnyi pályázati összeg rá-
fordításával. Elõször az épüle-
tet bõvítették, majd a villamos-
sági berendezések cseréi tör-
téntek meg. Fontos beruházás
ez, hiszen a 129 éves önkéntes
tûzoltóság a biztonságunkat
szolgálja. Csodálatos eseménye
volt a falunak, a Bodzavirág
Népdalkör jubileumi ünnepe,
melyen számos csoport lépett
fel. Igazi közösségi rendezvény
volt ez, mely a kultúrát szolgál-
ta. Alsópáhokon egyébként is
mozgalmas a közösségi élet,
összefogással számos program,
rendezvény várja az érdeklõdõ-
ket. Igyekszünk, hogy a lakos-
ság és a hozzánk érkezõ vendé-
gek számára minél több minõ-
ségi programot nyújtsunk.
Szeptember 7-én a Sportcent-
rumban kerül megrendezésre a
13. Séf-találkozó, majd szep-
tember 15-én a Szüreti feszti-
vált tartjuk.

Alsópáhokról elismerõen
nyilatkoznak az emberek.
Czigány Sándor szerint ez ha-
talmas öröm. Ezért dolgoztak
eddig is és fognak a jövõben is.
Töretlenül.

ALSÓPÁHOKON FOLYTATÓDNAK A FEJLESZTÉSEK, A BERUHÁZÁSOK

Tovább, töretlenül
Alsópáhok szó szerint virágzó település. A közterületei

rendezettek, a fejlõdés pedig hosszú évek óta töretlen a
községben. Utak, járdák, játszóterek, épületek újultak

meg. S a rendezvények tekintetében sem lehet panasza sem a
lakóknak, sem a vendégeknek.

Czigány Sándor polgármester
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Simonfalvi Elemér, a keszt-
helyi székhelyû B. L. Agrokem
Kft. ügyvezetõje azt mondja:
jelen pillanatban talán az a leg-
jobb döntés, ha az érintettek –
már aki megteheti – várnak a
termés eladásával, reményked-
ve a jobb árakban.

– Nagy bizakodással várták a
termelõk az aratást, ráadásul
május végéig volt egy pozitív
elmozdulás a terményárakban.
A takarmánybúza például meg-
közelítette a 80 ezer forintot,

de a takarmánykukorica és a
többi ár is egészen jól állt. Az-
tán június elején a világgazda-
sági változások miatt viharos
gyorsasággal leestek az árak. A
takarmánybúza jelenleg 63–64
ezer forinton áll, ez kevés na-
gyon – fogalmazott. – Az ara-
tásnál látni, hogy a hozamok
elmaradnak a várakozásoktól,
a búza beltartalmi értékei szin-
te gyalázatosnak mondhatók,
alacsony a fehérje- és energia-
tartalom. Mindez visszavezet-

hetõ az idõjá-
rásra, a gabo-
nák 2–3 héttel
elõrébb jártak,
kevesebb ide-
jük volt a kifej-
lõdésre, arra,
hogy kinevelje-
nek egy meg-
felelõ hoza-
mot. Sajnos,
majd minden
más termény
(repce, õszi és
tavaszi árpa)
esetében is el
lehet mondani,
hogy a hoza-
mok nem fede-
zik a termelési
kö l t ségeket .
Azt látom,
hogy a terme-
lõi körökben
elég komoly
negatív hangu-
lat uralkodik. S
persze felvetõ-

dik a kérdés, hogy õsszel mit
vessenek, egyáltalán melyek
azok a növények, amik jövedel-
met tudnak termelni. A gazda-
sági környezet és az idõjárás
miatt erre nincs igazán jó vá-
lasz. A hazánkban megtermelt
gabona amúgy bõségesen ele-
gendõ, ötven százalékát akár
exportálni is lehetne, de a pia-
con egyelõre nem látni a véte-
li szándékot. Kérdés, hogy ez
változik-e, a gyengébb minõ-
ségû gabonára lesz-e majd ke-
reslet.

Simonfalvi Elemér elmond-
ta: a termelõk többsége nincs
igazán jó pénzügyi helyzetben.
S a tanácstalanság is jelen van
az ágazatban.

– Sajnos, sem a gazdasági
helyet, sem az idõjárás nem
alakult kedvezõen. Legjobb
döntés most a kivárás, hátha
változik a helyzet. Aki megte-
heti várjon, ne adja el még
most a gabonáját, reményked-
jünk, hogy a felvásárlási árak
növekednek. Az elmúlt évek ta-
pasztalatai alapján egyébként
azt mondhatom, hogy egy jobb
árnál – mint például az idén a
május végi volt – érdemes a
termés legalább egy részét elõ-
re lekötni.

Zalaszombatfán minden
együtt állt ahhoz, hogy si-
keres és hangulatos legyen

a falunapi rendezvény. Az ér-
deklõdõk egyebek mellett meg-
tekinthették a jukkerversenyt
és kulturális programokon is
részt vehettek.

Szabó Zoltán polgármester-
tõl megtudtuk, hogy a program
Péter-Pál napjához kötõdik, a
kápolnában ez alkalommal
szentmisét tartanak.

– Hagyomány, hogy a búcsú-
val egybekötve rendezzük a fa-
lunapot, ami délelõtt fõzõver-
sennyel kezdõdik – tette hozzá.
– Aztán következik a nap fõ ese-
ménye, a jukkerverseny, ami or-
szágos viszonylatban is egyedü-
linek mondható. A kapálógépek-
bõl kialakított kistraktorok állnak
rajthoz, hogy megtegyék a ká-

polna körüli távot. Idén csatla-
koztak a mezõnyhöz a fûnyíró
traktorok is, ami tovább színesí-
tette a futamot. Nem is beszél-

ve arról, hogy a versenyzõk
maskarákat is öltöttek. A közön-
ség végig biztatta a résztvevõ-
ket, a hangulat – ahogy minden
évben – idén is fergeteges volt.

Ezt követõen hivatalosra
váltott a program, Szabó Zoltán,
Zalaszombatfa polgármestere,
Vigh László, a térség országgyû-

lési képviselõje, valamint Pá-
csonyi Imre, a Zala Vármegyei
Közgyûlés alelnöke mondott kö-
szöntõt. Mindhárman kiemel-

ték: Zalaszombatfán arra töre-
kedtek, hogy a lehetõ legválto-
zatosabb programot nyújtsák, s
minden korosztály megtalálja a
számára leginkább érdekes ren-
dezvényt.

– Ahogy nyaranta egy délutá-
non át lenni szokott, flúgos fu-
tamtól visszhangzott Zala-
szombatfa. A családi progra-
mot, a rendhagyó „jármûderbit”
a szokásoknak megfelelõen a
falunap (egyik) csúcspontjaként
idén is megrendezték. Termé-
szetesen, emellett volt minden
más – mi szem-szájnak ingere:
fõzõverseny, kulturális mûsorok
és sok-sok játék a gyerekeknek.
Köszönöm a meghívást – fogal-
mazott Vigh László.

A kulturális program kere-
tében fellépett a vonyarcvas-
hegyi Szeretetszínház, mely a
Terülj, terülj asztalkám! címû
mesét adta elõ interaktív mó-
don. Közönség elé lépett Gu-
binecz Ákos és a Csádé Zenekar,
valamint Royal Tibi énekes. A
napot bál zárta, Toplak Tamás
és felesége, Erzsó közremûkö-
désével.

ZALASZOMBATFÁN MEGTARTOTTÁK A HAGYOMÁNYOS FALUNAPOT

A jukkerversenytõl a szeretetszínházig
ARATÁS UTÁN IS VANNAK GONDOK, NEHÉZ HELYZETBEN A GAZDÁK

„Várni és reménykedni”
Nehéz helyzetben vannak a magyar gazdák: a gabonák

felvásárlási árai alacsonyak, a hozamok elmaradnak a
várttól és a beltartalmi értékek sem a legjobbak. 

AMATE Georgikon Cam-
pusnak a pótfelvételi te-
kintetében is gazdag

lesz a kínálata. A pontos lista
július végén derül ki, s kétség
nem férhet hozzá, hogy az ér-
deklõdõk megtalálják majd a
számukra megfelelõ képzést.

Dr. Szabó Péter, a Magyar
Agrár- és Élettudományi Egye-
tem Keszthelyi Georgikon Cam-
pusának fõigazgató-helyettese
hangsúlyozta: jelenleg zajlik az
általános felvételi eljárás, a
ponthatárokat július 24-én álla-
pítják meg. Ezt követõen hirde-
tik majd ki, hogy mikor kezdõ-
dik a pótfelvételi idõszak. Július

végére kiderül, hogy az intéz-
mények milyen képzésekre
tudnak pótfelvételit meghir-
detni. 

– A pontos listát még nem
látjuk, a terveink azonban ter-
mészetesen megvannak – tette
hozzá. – Szinte biztos, hogy a
pótfelvételi szakok sorában
megjelenik az osztatlan agrár-
mérnöki szak, ami jelenleg a
legjobban prosperáló képzé-
sünk. Azt szoktam mondani,
hogy a népszerûségébõl faka-
dóan egyfajta zászlóshajó szak-
ról van szó. A másik, ehhez
kapcsolódó képzésünk a mezõ-

gazdasági mérnök BSc-képzés,
ami szintén nagy létszámmal
van jelen a Georgikon Campu-
son, nappali és levelezõ tagoza-
ton egyaránt. Várhatóan ezt is
meghirdetjük. Az állattenyész-

tõ agrármérnök BSc nappalis
képzés is ebbe a sorba illik be-
le. Akik sertés-, baromfi-,
szarvasmarha tenyésztéssel,
vagy éppen lovakkal kívánnak
foglalkozni, azok a terveink
szerint választhatják majd ezt a
szakot. Várhatóan a kertész-
mérnök BSc-képzés is szerepel
majd a pótfelvételi kínálatában.
Szerintem ez a területünk or-
szágosan a legkiválóbb infrast-
ruktúrával rendelkezik. Gyakor-
latilag az épületekbõl kilépve
elérhetõk a bemutatókertek,
de a gyümölcsösök és a szõlõk
is sétatávolságon belül vannak.

A MATE Georgikon Campu-
son nemrég újra meghirdették
a turizmus-vendéglátás szakot,
várhatóan ez is a választék ré-
sze lesz a pótfelvételi eljárás-
ban, nappali és levelezõ tago-
zaton egyaránt. Ez a szakterü-
let pedig a tervek szerint bõ-
vül.

– Szeptembertõl – az ország-
ban egyedülállóként – létre-
hozzuk az agroturizmus tan-
széket. A cél egyértelmû, a me-
zõgazdaságot szeretnénk ösz-
szekapcsolni, összehangolni a
turizmussal. Keszthelyen, a Ba-
laton fõvárosában a hallgatók a
specializácó keretein belül min-

den téren széles körû elméleti
és gyakorlati képzést kaphat-
nak. Erre a területre a jövõben
nagy hangsúlyt szeretnénk fek-
tetni. Tervezzük, hogy az
agroturizmus szakirányú to-
vábbképzést is meghirdetjük a
jövõ évben. Mindezek mellett
várhatóan a gazdasági és vi-
dékfejlesztési agrármérnök BSc
nappali tagozatos szak is meg-
jelenik majd a pótfelvételis kí-
nálatban. Úgy gondolom, hogy
ez egy nagyon „piacos” képzés.
Az agrárképzési területhez tar-
tozik, ugyanakkor a hallgatók
nagyon erõs társadalom-, vala-
mint gazdaságtudományi kép-

zést kapnak. Ez a
szak nagyon hasznos
lehet azok számára,
akik még nem dön-
tötték el pontosan,
hogy mivel szeretné-
nek foglalkozni. A
képzésnek köszönhe-
tõen több lehetõség
is áll elõttük. Említ-
hetem az agráriu-
mot, a vidékfejlesz-
tés területét, de le-
hetnek projektmene-
dzserek, gazdasági
szakemberek is.

Dr. Szabó Péter el-
mondta: a mester-
képzések között vár-
hatóan a növényor-
vos, valamint ker-
tészmérnök szak sze-
repel majd a pótfel-

vételi listában. A felsõoktatási
szakképzések keretében pedig
elõreláthatóan a szõlész-bo-
rász, illetve a gyógy- és fûszer-
növényképzésre lehet majd je-
lentkezni.

A MATE Georgikon  Cam-
puson szakirányú továbbképzé-
sek is indulnak.

– Hivatásos lótenyésztõ
szakember, hivatásos lóte-
nyésztõ szakmérnök, növény-
védelmi szakmérnök, precíziós
mezõgazdasági szakmérnök,
precíziós mezõgazdasági szak-
tanácsadó, talajtani szakmér-
nöki, valamint talajvédelmi
szakelõadói szakirányú tovább-
képzésekre várjuk az érdeklõ-
dõket. Ezekre legkésõbb 2024.
augusztus 15-ig lehet benyúj-
tani a jelentkezéseket – tájé-
koztatott dr. Szabó Péter.

A PÓTFELVÉTELIRE IS GAZDAG VÁLASZTÉKKAL KÉSZÜL A MATE GEORGIKON CAMPUS

Az agráriumtól a turizmusig
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